



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN  
SELASA 30 OGOS 2022**

<b>BIL</b>	<b>TAJUK KERATAN AKHBAR</b>	<b>KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI</b>
1.	435 PETANI PAHANG TERJEJAS BANJIR DIBANTU, NASIONAL, BH -21	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN (MAFI)
2.	YAYASAN PETRONAS NAIK TARAF PESTEC, NASIONAL, SH -9	LAIN-LAIN
3.	YAYASAN PETRONAS PERKASA OKU, LOKAL, HM -12	
4.	FOOD SECURITY A PRIORITY FOR ALL MALAYSIANS, NATION, THE STAR -7	

UKKMAFI

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN  
(UNTUK EDARAN DALAMAN MAFI, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
30/8/2022	BERITA HARIAN	NASIONAL	21

# 435 petani Pahang terjejas banjir dibantu

**Kuantan:** Seramai 435 petani dan usahawan Industri Asas Tani (IAT) di seluruh Pahang yang terjejas dengan bencana banjir tahun lalu menerima Bantuan Projek Pembangunan Semula Agromakanan di bawah Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI).

Pengarah Jabatan Pertanian Pahang, Muhd Rizal Baharom, berkata bencana itu menyebabkan tanaman buah-buahan, sayur-sayuran, kontan dan komoditi bernilai tinggi seluas kira-kira 533.9 hektar musnah.

Beliau berkata, program bantuan projek pembangunan semula agromakanan yang diwujudkan MAFI bertujuan untuk membantu petani dan usahawan IAT yang terjejas dengan bencana alam seperti banjir kembali memulakan projek yang diusahakan.

“Kerajaan sentiasa memberi perhatian terhadap sekuriti makanan bagi memastikan kelangsungan bekalan makanan yang cukup, selamat, bernutrisi dan mampu dibeli secara berterusan oleh rakyat pada semua peringkat.

“Bantuan projek pembangunan semula agromakanan adalah

inisiatif kerajaan untuk membantu petani dan usahawan IAT yang terkesan banjir untuk meneruskan perusahaan agromakanan mereka, bagi menjamin sekuriti makanan berterusan dan nasib petani serta usahawan terbela,” katanya pada Program Penyampaian Bantuan Projek Pembangunan Semula Agromakanan Pejabat Pertanian Daerah Kuantan yang disempurnakan Timbalan Menteri Kewangan 1, Datuk Mohd Shahar Abdullah, di sini.

Muhd Rizal berkata, 111 petani di daerah ini terbabit dengan banjir membabitkan keluasan tanaman adalah 144.25 hektar, mereka menerima bantuan imput pertanian seperti baja, bokashi, peralatan mesin termasuk mesin rumput serta pam racun.

Sementara itu, Mohd Shahar yang juga Ahli Parlimen Paya Besar berkata, bantuan yang disediakan MAFI kepada petani dan usahawan IAT bukti keprihatinan kerajaan kepada golongan terbabit.

“Saya berharap bantuan yang diberikan kerajaan dapat membantu petani dan usahawan IAT untuk kembali meneruskan projek yang diusahakan,” katanya.

# Yayasan Petronas naik taraf PeSTeC

Sumbangan dana bentuk geran bangukan pusat operasi baharu di Arau

**Y**ayasan Petronas menyumbang sejumlah dana dalam bentuk geran kepada Pusat Khas Remaja Perlis (PeSTeC) bagi membangunkan sebuah pusat operasi yang baharu di pekan Pauh di sini pada Sabtu.

Ketua Wilayah Tengah dan Utara Petronas, Zulkifli Othman berkata, PeSTeC ditubuhkan pada Oktober 2019 di Perlis di bawah pengurusan Pertubuhan Pemulihan Dalam Komuniti Kanak-Kanak Istimewa Perlis (PPDKANIPs) bagi memperkasakan pendidikan dan latihan kemahiran untuk remaja istimewa di negeri ini.

Katanya, dengan bantuan geran itu, PeSTeC dapat menaik taraf pusatnya bagi menyediakan ruang yang lebih selesa untuk guru menjalankan kurikulum penuh pendidikan dan latihan vokasional



Nazmin (kiri) menerangkan tentang tanaman hidroponik yang diusahakan remaja istimewa PeSTeC kepada Rozieana (tiga dari kanan) dan Zulkifli (empat dari kanan).

yang tidak dapat dilaksanakan sebelum ini. "Geran ini telah menyokong PeSTeC dalam memperkasakan pelajarannya sehingga menyumbang kembali kepada ekonomi dan masyarakat," katanya ketika ditemui di sini pada Sabtu.

Turut hadir, Exco Pendidikan Negeri Perlis, Rozieana Ahmad dan Exco

Pertanian, Negeri Perlis, Nurulhisham Yaakob.

Menurutnya, dengan sokongan geran berkenaan, PeSTeC dapat menambah baik kemudahannya termasuk pengubahsuaian asas dan kelengkapan bilik darjah, dewan, ruang sakit, kebun hidroponik serta bengkel pemprosesan makanan.

"Kerja-kerja penambahbaikan telah siap sepenuhnya dan pusat ini mula beroperasi sejak Mei lalu," ujarnya.

Sementara itu, Pengerusi Persatuan Sokongan Ibubapa dan Remaja Istimewa Perlis (PSRIP), Nazmin Abdullah berkata, beliau bersyukur dan menyambut baik usaha Petronas yang cakna dengan golongan istimewa untuk mendapat hak sama rata dalam komuniti.

"Lokasi baharu pusat ini lebih selesa malah dekat dengan komuniti. Ia membantu kami untuk memasarkan produk cendawan dan sayuran hidroponik dengan lebih mudah," jelasnya.

Dalam pada itu, Rozieana berkata, agensi serta badan bukan kerajaan (NGO) lain turut diseru untuk tampil menyumbang kepada golongan istimewa berkenaan.

"Setiap agensi ada program CSR (tanggungjawab sosial korporat) mereka sendiri. Jadi, mereka boleh salurkan bantuan dan sumbangan untuk membantu lebih ramai golongan yang kurang bernasib baik seperti yang dilakukan Petronas ini," tambahnya.

**PRIHATIN NASIB GOLONGAN KURANG UPAYA, BERI GERAN BANTUAN**

# Yayasan Petronas perkasa OKU

Oleh Aizat Sharif  
am@hmetro.com.my

**Arau**

Yayasan Petronas (YP) bakal memperluas inisiatif organisasi itu dalam pembangunan dan pemerckasaan golongan orang kurang upaya (OKU) supaya lebih berdaya saing menerusi pemberian geran bantuan.

**“Geran yang diberikan kepada pusat ini adalah menerusi inisiatif sentuhan ilmu”**  
Zakiffi

Ketua Wilayah Tengah dan Utara Petronas Zakiffi Othman berkata, pengangerahan geran kepada pusat yang membantu OKU ini penting terutama memastikan golongan itu dapat belajar dan memahirkan ke-mahiran dalam suasana selesa dan kondusif.

“Kita gembira dapat menjayakan projek yang dipasti sebagai pusat yang dapat membantu OKU dan ini adalah projek perintis YP untuk menaik taraf organisasi OKU di negara ini. “Geran yang diberikan kepada pusat ini adalah menerusi inisiatif sentuhan ilmu yang dilibat mampu memberi peluang kepada pelajar golongan OKU di pusat ini untuk belajar dalam

suasana yang lebih sesuai dan kondusif serta dalam erti kata lain lebih bebas untuk mereka.

“Jika projek perintis ini berjaya, kita akan memper-tingkatkan untuk meluas kan inisiatif ini ke negeri lain dan itu adalah hasrat YP dan setakat ini Pusat Khas Remaja Perlis (PeSTeC) yang diletakkan di bawah pengurusan Pertubuhan Pemulihahan Dalam Komuniti Kanak-kanak Isti-mewa Perlis (PPDK-AniPs) adalah projek perintis kami,” katanya.

Beliau berkata demikian ketika ditemui selepas Majlis Penyerahan Geran Yayasan Petronas kepada PeSTeC di Kampung Guring, Pauh, di sini pada Sabtu.

Katanya, penyerahan geran oleh pihaknya kepada PeSTeC itu merangkumi bantuan kewangan yang digunakan untuk pembangunan kanak-kanak OKU di pusat itu selain membaikkan dan memulihkan fasiliti seperti fasiliti pertanian hidroponik dan juga produk cendawan yang dihasilkan oleh pusat berkenaan.

“Kami berharap kemuda-han yang dinaik taraf akan terus menyokong PeSTeC,



ZUKIFFI (dua dari kiri) bersama Rozieana (dua dari kanan) mendengar penerangan berkenaan projek pertanian hidroponik diusahakan remaja OKU PeSTeC daripada Nazmin (kiri).

dalam membantu kanak-kanak dan remaja OKU ini menyesuaikan diri dengan masyarakat dengan menyen-diaikan mereka latihan kemahiran dan menyemai se-mangat berdirinya.

“Kami juga berharap pener-baian itu, akan membuka jalan kepada pusat ini untuk mendekati lebih ramai belia OKU yang memerlukan la-tihan khas dan paltng pen-ting, untuk memperkasakan mereka dan memastikan mereka tidak ketinggalan,” katanya.

Sementara itu, Pengeru-si PeSTeC Nazmin Abdul-

mampu membantu anak OKU disini untuk melaku-kan aktiviti lebih aktif, ka-tanya.

Terdahulu, Zukiffi ber-sama dengan Nazmin dan Exco Pendidikan, Pem-bangunan Sumber Manusia, Sains, Teknologi dan Inovasi dan Teknologi Maklumat dan Komunikasi (ICT) Ne-geri Perlis Rozieana Ahmad yang juga Ahli Dewan Ur-dangan Negeri (Adun) Pauh bersama-sama merasmikan rumah pertanian hidropon-ik yang diusahakan oleh PeSTeC sebagai tempat ak-tiviti pembangunan ka-nak-kanak dan remaja OKU di pusat itu.

Dengan sokongan tamba-han, PeSTeC dapat menam-bahi baik kemudahannya ter-masuk pengubahsuaian asas dan kelengkapan bilik da-rjah, dewan, ruang sakti, pe-jabat, bengkel pemrosesan makanan, gim luar, taman terapi mini, dan tapak per-tanian.

Kerja penambahbaikan disiapkan sepenuhnya dan beroperasi sejak Mei tahun ini.

Turut hadir pada majlis itu Exco Pertanian dan In-dustri Asas Tani, Perusaha-an Perlindungan dan Korno-diti, Penyelarasan Penguat-kuasaan Bersepadu dan Aduan Awam Negeri Perlis Nurulhisham Yaakob.

# FOOD SECURITY A PRIORITY FOR ALL MALAYSIANS

By CHOW ZHI EN  
zhien.chow@thestar.com.my

Community-focused initiatives can help the underserved to have a square meal

RECENTLY, a number of food security issues have taken a stranglehold on Malaysians. From food price hikes to shortages of essentials like oil and chicken, food security has come under sharp scrutiny as a global and national issue over the last few years.

According to the UN Food and Agriculture Organisation (FAO), food security is categorised in four dimensions:

> **Availability:** The availability of sufficient quantities of food of appropriate quality, supplied through domestic production or imports.

> **Access:** Individuals' access to adequate resources for acquiring appropriate foods for a nutritious diet.

> **Utilisation:** Utilisation of food through adequate diet, clean water, sanitation and healthcare to reach a state of nutritional well-being whereby all physiological needs are met. This also highlights the importance of non-food inputs in food security.

> **Stability:** A population, household or individual must have access to adequate food at all times to be food secure. Importantly, they should not risk losing access to food as a consequence of sudden shocks (an economic or climatic crisis) or cyclical events (seasonal food insecurity).

Despite having 700,000 hectares of arable land, we are still short on meeting our national requirements.

In 2020 alone, Department of Statistics Malaysia (DOSM) recorded that we imported RM55.5bil worth of food products. According to DOSM, we are still highly dependent on imports of mutton (RM879.4mil), mango (RM487.9mil), coconut (RM266.1mil) and beef (RM2.2bil) to meet domestic demands.

Chances are that if you are making minimum wage in Malaysia, the bulk of your earnings will go into buying food staples.

International ecommerce platform Picodi reported that "basic food sufficient to meet the minimum nutrient requirements is worth 35.3% of the minimum wage" in Malaysia.

In 2021, products like milk, bread, vegetables, rice, eggs, cheese, meat and fruit, for instance, were "worth 34.5% of last year's minimum wage" — that means food prices have risen faster than the minimum net wage (RM1,052) of the country.

This has also been exacerbated by the Covid-19 pandemic and international conflicts that have disrupted global supply chains in the last couple of years and have hit underprivileged communities the hardest.

## Future of food security

In a food crisis, vulnerable members of society like low-income (B40) families, orang asli and refugees stand to lose the most. There's an urgent need to ensure that these population segments have the necessary support to survive.

Initiatives like Sunway Group's Sunway Meal Pack-a-thon collaboration with US-based non-governmental organisation Rise Against Hunger to feed some 4,500 beneficiaries will benefit orang asli communities, orphanages, nursing homes and refugees across the country. The event happened on Aug 16 this year at Sunway Pyramid with 60,000 meals packed by close to 200 Sunway staff volunteers.



Sunway Meal Pack-a-thon with Rise Against Hunger saw 60,000 meals packed by Sunway City Kuala Lumpur employee volunteers on Aug 16 this year.



**The issue of food security is one that we at Sunway take seriously, and we are committed to supporting our communities in need.**

Tan Sri Dr Jeffrey Cheah  
Founder and chairman  
Sunway Group

As Sunway plans to carry out similar initiatives leading up to their 50th anniversary, they plan to pack a total of 270,000 meals this year alone with the help of over 650 Sunway volunteers group-wide and student volunteers from various Sunway educational institutions throughout the country. As a well-balanced diet is a facet



Cheah packing meals with his employees for Sunway Meal Pack-a-thon in collaboration with Rise Against Hunger.

of food security too, every Sunway pack contains rice, lentils, dehydrated vegetables and essential vitamins that make up a healthy meal.

For Sunway, the culture of giving back to society stems from the group's founder and chairman Tan Sri Dr Jeffrey Cheah, who has been recently named for the fourth time in Forbes Asia's "Asia's Heroes of Philanthropy" list which honours individuals who have demonstrated commitment to various social causes.

"The issue of food security is one that we at Sunway take seriously, and we are committed to supporting our communities in need," said Cheah.

"We firmly believe that no corporation can live apart from the communities it serves. In the lead-up to Sunway's 50th anniversary in 2024, we have committed to packing two million meals for the underserved and undernourished communities nationwide."

Sunway has its own food bank and has packed and distributed about 190,000kg of food to 70,000 beneficiaries nationwide with help

from partners like the Malaysian Red Crescent Society, Selangor Youth Community, Yayasan Kebajikan Negara, Development of Human Resources for Rural Areas, the Food Aid Foundation, The Lost Food Project and FFM Berhad.

In a two-pronged approach, the food bank acts not only as a donor but also a platform for fellow Malaysians to contribute to a shared food sustainability mission.

This is all part of Sunway's goal to achieve zero hunger through their #SunwayforGood food aid programme to address food security.

## Seeding self-sufficiency

Rather than gentrifying neighbourhoods to make beautiful landscapes, city planners and dwellers are beginning to adopt urban farming to make use of existing spaces we live in to create small gardens.

Developers like Sunway have taken to this concept fairly quickly. Apart from their corporate social responsibility initiatives under the group's flagship #SunwayforGood umbrella, Sunway is also address-

ing food security through organic and urban farming.

As part of their stake in sustainable food production as well, 8.1 hectares of land in Sunway City Ipoh was repurposed for the development of Sunway Organic Farm — with the aim to produce at least 150,000kg of pesticide-free fruits and vegetables by 2030.

Sunway XFarms will also be launching Kuala Lumpur's largest urban indoor vertical farm to make the most of available urban space. The new Sunway XFarms hub at Sunway Tower is expected to produce at least 13,000kg of pesticide-free vegetables every month for the urban population of Kuala Lumpur.

There are also future plans for Sunway XFarms to expand one million square feet of decentralised smart farms to generate 32 million kg of produce per year.

It is important to note that leading conglomerates like Sunway can push sustainability trends like urban farming into the forefront by reaffirming their commitment to the UN Sustainable Development Goals (in particular, Goal 2: Zero Hunger by 2030) with actionable and tangible programmes that benefit the underserved.

Establishing farms and producing food where people live in an integrated manner is the most practical way of approaching this problem of food security in urban areas.

Smart, green community-driven farming can help Malaysians to grow nutritious food independently.

Easy-to-grow crops like tomato, chilli and herbs like rosemary and thyme can cope well in a small balcony, whereas crops like beetroot, broad bean and carrot grow easily in containers.

As Malaysia currently ranks 39 out of 113 countries for overall food security, there are still ways we can improve the availability, affordability, quality, safety and our natural resources resilience.